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Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

írásbeli kérdés
Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012. évi
=VI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani a
Kormány tagjainak feladat- és hatáskörérő l szóló 152/2014. (VI. 6.) Korm. rendelet 48 .* 5 ., 13 .
pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető
miniszterhez ,

„Mennyi rászoruló gyerek vette igénybe a szünidei étkezést a tavaszi szünetben ?
Mennyi pénzt kellett ennek biztosítására az önkormányzatoknak saját forrásbó l

hozzátenniük? ”

címmel. A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Czibere Károly tavaly úgy fogalmazott, hogy 208 ezer gyermek fog szünid őben is étkezni és
ehhez 4,5 milliárd forintot biztosít a kormány .
Sajnos tehát a kormány megfeledkezett arról a közel háromszázezer rászoruló gyermekr ől, aki
a tanítási napokon rászorulónak számít és ezért kedvezményesen étkezik. Annak érdekében,
hogy a szünidőben rászorulóknak számító gyerekek körét leszűkítse a kormány, már nem a
rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre való jogosultságot szabta feltételként, hanem a
hátrányos illetve a halmozottan hátrányos helyzetet, ami egy részhalmaza a rászorul ó
gyermekek körének . Ezzel együtt tavaly ősszel többször elmondtuk, jeleztük, hogy nem fo g
kijönni a matek, mert még a bejelentett kétszázezer gyermek étkeztetésére sem lesz elegendő ez
a forrás .

Úgy tűnik végre elkezdtek számolni Önök is, de félő , hogy még mindig nem tudnak, vagy nem
akarnak jól számolni . Nemrégiben ugyanis bejelentették, hogy 800 millió forinttal megemelik a
szünidei étkeztetést keretét, mert 570 forintra emeli a napi támogatási összeget (440 forintról) ,
hogy – miként Czibere Károly államtitkár úr fogalmazott – „ne silány, kevésbé jó minőségű
ételt kapjanak a gyermekek” .
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Az államtitkár úr azt is elismerte, hogy ez a támogatás szükséges, és hogy a kormány célja a z
lett volna, hogy száz százalékban támogassák az önkormányzatokat, erre sajnos azonban mos t
nem volt lehetőség.
Tehát beismerték, hogy kevésnek bizonyult a korábban megígért 4,5 milliárd forint, és azt is ,
hogy ez sem lesz elegendő teljes összegben az étkeztetés biztosítására, aza z
önkormányzatoknak is hozzá kell tenniük saját zsebb ől, ha el akarják látni a feladatukat .

Arról egy szót sem szóltak, hogy ez a lehetőség így több gyermeket fog-e elérni, illetve elér-e
minden érintetett. Már a törvényjavaslat tárgyalásánál jeleztük, hogy problémát fog jelenteni ,
ha a szülőnek kell kérnie a szünidei étkezést, mert nem biztos, hogy minden család ismeri a
szabályozás részleteit illetve az, hogy tud a lehet őségrő l . Akkor azt a választ kaptuk, hogy a
tárca gondoskodni fog arról, hogy megfelel ő tájékoztatást kapjanak a szülők. Most azt látjuk ,
hogy számos településen jóval kevesebb gyermek után kértek szünidei támogatást, mint ahán y
gyermek nyáron étkeztetésben részesült, vagy mint ahányan évközben kedvezményesen
étkeznek.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól :
1. Fontos a normatíva emelése, de vajon mire elegend ő az 570 forint ?
2. Ha már Önök szerint is „silány ételeket” kapnak a gyermekek, akkor nem akarják- e

átgondolni a menzareformot? Vonatkozik-e egyáltalán a szünidei étkeztetésre a
menzareform szabályozása?

3. Mi a helyzet az év többi napján, akkor kaphatnak „silány ételeket” a gyerekek?
4. Miért most jutott eszükbe kiszámolni, hogy nem lesz elegendő a 4,5 milliárd forint?
5. Miért nem tudta elérni a tárca a kormánynál, hogy a teljes összeg biztosítására

elegendő forrás álljon rendelkezésre a szünidei étkeztetés biztosításához ?
6. Az Önök számításai szerint mennyi pénz kellett volna ahhoz, hogy teljes összegben a

költségvetés állja a kiadásokat ?
7. Mennyi rászoruló gyermek étkeztetésére elegend ő az 5,3 milliárd forint? Mennyit

kell még hozzátenniük az önkormányzatoknak ?
8. A tavaszi szünetben mennyi rászoruló gyerek vette igénybe a szünidei étkezést ?

Miként alakult ez az egyes megyékben ?
9. Mennyi pénzt adott a tavaszi szünidei étkeztetésre a központi költségvetés ?
10. A tavaszi szünetben mennyit pénzzel kellett az önkormányzatoknak kiegészíteniük a

szükséges forrásokat, hogy el tudják látni feladatukat? Miként alakult ez az egye s
megyékben?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2016. március 24 .

Bangóné Borbély Ildikó
országgyűlési képviselő

(MSZP)
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